
Oświadczenie złożone 

przez senatora Przemysława Termińskiego 

na 25. posiedzeniu Senatu 

w dniu 9 września 2016 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra infrastruktury i budownictwa Andrzeja Adamczyka. 

Szanowny Panie Ministrze! 

W przyjętym 8 września 2015 r. Programie Budowy Dróg Krajowych na lata 2014–2023 z perspektywą  

do 2025 r. zapisano 107 mld zł na nowe inwestycje. Tymczasem zgodnie z kosztorysami przygotowanymi 

przez GDDKiA na to, aby powstały wszystkie ujęte w programie drogi, potrzebne jest ok. 200 mld zł. 

Według specjalistów z branży jednym ze sposobów na oszczędności, a co za tym idzie na osiągnięcie 

pełnej realizacji zawartych w programie inwestycji mogłoby być obligatoryjne zastosowanie technologii 

betonowej, w której byłyby realizowane nowe odcinki dróg. Warto zaznaczyć, że drogi betonowe już na etapie 

budowy są tańsze o 30% od asfaltowych, a po 30 latach dają 50% oszczędności. Analiza przeprowadzona 

przez naukowców z Politechniki Wrocławskiej wykazała, że wydatki związane z utrzymaniem dróg  

o nawierzchniach betonowych są ponadpięciokrotnie niższe niż w przypadku dróg asfaltowych. Przyczyną jest 

trwałość – drogi betonowe w przeciwieństwie do asfaltowych nie wymagają tak częstych remontów. 

Z informacji prasowych wynika, że Pana resort prowadzi obecnie analizy oraz konsultacje w kontekście 

zapewnienia środków finansowych na realizację programu budowy dróg krajowych, wobec tego pozwolę 

sobie zapytać Pana Ministra, czy rozważają Państwo możliwość realizacji odcinków nowych dróg  

w technologii betonowej. Ponadto chciałbym spytać, czy widzi Pan przeszkody natury formalnoprawnej  

w przypadku, gdyby dofinansowanie budowy dróg uległo uzależnieniu od ich realizacji w technologii 

betonowej. 

Z wyrazami szacunku 

Przemysław Termiński 

 


